



Figures and Statistics

統計數字





Key Statistics on UGC-funded Universities 教資會資助大學主要統計數字

		Academic Year 學年	
		2019/20	2020/21 ¹
Statistics on Overall Student Enrolment of UGC-funded Programmes (Headcount) 教資會資助課程整體就學人數統計數字 (人數)			
Total Student Enrolment	整體就學人數	101 480	101 797
Student Enrolment by Level of Study 按修課程度劃分的就學人數			
Sub-degree	副學位課程	3 362	3 257
Undergraduate	學士學位課程	86 867	87 294
Taught Postgraduate	研究院修課課程	2 873	2 845
Research Postgraduate ²	研究院研究課程 ²	8 378	8 401
Student Enrolment by Sex 按性別劃分的就學人數			
Male	男	47 893	48 568
Female	女	53 586	53 229
Student Enrolment by Broad Academic Programme Category 按主要學科類別劃分的就學人數			
Medicine, Dentistry & Health	醫科、牙科和護理科	11 741	12 177
Sciences	理學科	17 793	18 123
Engineering & Technology	工程科和科技科	19 690	19 365
Business & Management	商科和管理科	18 057	18 114
Social Sciences	社會科學科	13 628	13 653
Arts & Humanities	文科和人文科學科	12 522	12 242
Education	教育科	8 049	8 123

		Academic Year 學年	
		2019/20	2020/21 ¹
Statistics on Specific Groups of Student Number 特定組別學生人數統計數字			
First-year-first-degree (FYFD) Admissions (Full-time Equivalent) 第一年學士學位課程入學人數 (相當於全日制人數)		18 362	18 340
Senior Year Admissions (Full-time Equivalent) 高年級學士學位入學人數 (相當於全日制人數)		5 074	4 813
Non-local Student Enrolment by Place of Origin ³ (Headcount) 按原居地劃分的非本地學生就學人數 ³ (人數)		19 213	19 488
The Mainland of China	中國內地	12 912	13 605
Other Places in Asia	亞洲其他地區	5 436	5 057
The Rest of the World	其他地區	865	826
Incoming and Outgoing Exchange ⁴ 來港及離港的交流生人次 ⁴			
Incoming Exchange	來港的交流生人次	3 498	237
Outgoing Exchange	離港的交流生人次	5 391	280
Graduates by Level of Study ⁵ (Headcount) 按修課程度劃分的畢業生人數 ⁵ (人數)		27 844	28 861
Sub-degree	副學位課程	2 030	2 002
Undergraduate	學士學位課程	21 538	22 333
Taught Postgraduate	研究院修課課程	1 718	1 715
Research Postgraduate	研究院研究課程	2 558	2 811
Graduates by Broad Academic Programme Category ⁵ (Headcount) 按主要學科類別劃分的畢業生人數 ⁵ (人數)		27 844	28 861
Medicine, Dentistry & Health	醫科、牙科和護理科	2 385	2 528
Sciences	理學科	4 315	4 665
Engineering & Technology	工程科和科技科	5 327	5 463
Business & Management	商科和管理科	4 872	4 940
Social Sciences	社會科學科	3 715	4 036
Arts & Humanities	文科和人文科學科	3 576	3 585
Education	教育科	3 652	3 644



		Academic Year 學年	
		2019/20	2020/21 ¹
Statistics on Academic and Research Staff (Headcount) 教學和研究人員統計數字 (人數)			
Academic and Research Staff in Academic Departments of UGC-funded Universities with Salaries Wholly Funded from General Funds by Staff Grade ⁶ 按職級 ⁶ 劃分的以綜合撥款支付全部薪金的教資會資助大學的教務部門教學和研究人員人數		10 057	10 221
Senior Academic Staff	高級教學人員	2 072	2 195
Junior Academic Staff	初級教學人員	3 013	2 907
Academic Supporting Staff	教學輔助人員	2 747	2 858
Technical Research Staff	研究技術人員	2 225	2 262

		Financial Year 財政年度	
		2019/20	2020/21 ¹
Statistics on Grants for UGC-funded Universities 教資會資助大學的補助金統計數字			
Grants for UGC-funded Universities ⁷ (\$m) 教資會資助大學的補助金金額 ⁷ (百萬元)		25,386	23,899
Recurrent Grants	經常補助金	84.9%	93.0%
Earmarked Grants for Home Financing Scheme and Other Housing-related Benefits	居所資助計劃及其他與房屋福利有關之指定用途補助金	0.2%	0.2%
Matching Grant	配對補助金	9.3%	-
Research Matching Grant	研究配對補助金	2.2%	3.0%
Capital Grants ⁸	非經常補助金 ⁸	3.4%	3.8%
Total Government Expenditure ⁷ (\$m) 政府開支總額 ⁷ (百萬元)		607,830	820,385
Total Amount of Grants as % of Total Government Expenditure ⁹	補助金金額佔政府開支總額 ⁹ 的百分比	4.2%	2.9%
Total Amount of Grants as % of Total Government Expenditure on Education ⁹	補助金金額佔政府在教育方面的開支總額 ⁹ 的百分比	20.3%	22.1%



Notes:

1. Figures for 2020/21 are provisional.
2. For the academic years prior to 2003/04, research postgraduate figures refer to students counted against UGC student number target within normal study periods; but refer to those funded by UGC within normal study periods since then.
3. Place of origin of non-local students is determined having regard to their nationality / place of residence.
4. "Exchange" refers to activities primarily for study purpose and covered by a formal exchange agreement with a non-local partner institution which stipulates a two-way movement of students between the two institutions. Exchange students refer to those who stay in the local / non-local institution concerned and enrol in credit-bearing courses due to exchange activities. In counting the number, an exchange student who participates in more than one student exchange programmes in an academic year for at least one semester in each of the programmes is counted once in each of the exchange programmes concerned.
5. Graduates of research postgraduate (RPg) programmes in this table include those reported by universities irrespective of whether they are funded by UGC or supported by external funding, and whether they are funded within normal study periods. Hence, graduates of (i) RPg programmes wholly supported by external funding and (ii) part-time RPg programmes are included above.
6. The deregulation of university pay from civil service pay took effect from July 2003. To facilitate comparison, individual universities continued to contribute their corresponding staff numbers according to the classification of staff grades adopted in the common data collection format.
7. The figures on Grants to UGC-funded Universities and Total Government Expenditure refer to the financial year of the Government from April to March.
8. The figures on Capital Grants cover both grants for capital works projects and Alterations, Additions, Repairs and Improvements (AA&I) projects.
9. The figures on Total Government Expenditure and Total Government Expenditure on Education are extracted from The Budget.
10. Figures may not add up to the corresponding totals owing to rounding.

註釋：

1. 2020/21 學年的數字為臨時數字。
2. 2003/04 學年以前的研究院研究課程的學生人數是指在一般修業期內屬於教資會學生人數指標內的學生。但其後則是指在一般修業期內受教資會資助的學生。
3. 原居地是指非本地學生的國籍或居住地點。
4. 「交流」指根據與非本地伙伴院校訂定的正式交流協議進行以學習為主的活動。協議訂明兩所院校之間學生雙向交流的安排。交流生指因交流活動而在有關本地/非本地院校修讀學分課程的學生。在統計時，如一名學生在同一學年參加超過一個交流計劃，並在每個計劃下修讀至少一個學期，該學生在每個交流計劃下均計算一次。
5. 表內研究院研究課程的畢業生涵蓋大學所呈報的畢業生，不論該些學生是否受教資會資助，或獲外間資金資助修讀課程，及是否在一般修業期內修讀課程。因此，上表涵蓋了 (i) 全獲外間資金資助研究院研究課程及 (ii) 兼讀制的研究院研究課程的畢業生。
6. 教資會資助大學教職員薪酬與公務員薪酬掛鈎的規管已於 2003 年 7 月起取消。為方便作比較，各大學仍繼續按通用數據搜集方式所採用的職級分類，提供對應的職員人數。
7. 教資會資助大學的補助金金額及政府開支總額的數字是以 4 月至 3 月的政府財政年度計算。
8. 非經常補助金包括基本工程計劃項目及改建、加建、維修及改善工程的撥款金額。
9. 政府開支總額和政府在教育方面的開支總額的數字是摘錄自政府財政預算案。
10. 由於四捨五入，數字總和可能與相對的總計略有出入。



Detailed Statistics on UGC-funded Universities at the Statistics Page of the UGC Website

列載於教資會網站統計網頁的教資會資助大學的詳細統計資料

The statistics page of the UGC (<https://cdcf.ugc.edu.hk/cdcf/statEntry.action?language=EN>) provides an interface to facilitate the retrieval of customized statistical tables. Users can select different types of statistical tables about UGC-funded universities to meet their need.

教資會網站的統計網頁 (<https://cdcf.ugc.edu.hk/cdcf/statEntry.action?language=TC>) 是為方便檢索特定統計數據。使用者可以使用這個用戶界面來選擇關於教資會資助大學不同類別的統計表，以符合本身的需要。

Type of Statistical Tables Available at UGC Website	教資會網站發佈的統計表類別
General Information	綜合資料
01 Key Statistics on UGC-funded Universities	教資會資助大學主要統計數字
02 List of UGC-funded Programmes	教資會資助課程表
03 List of Academic Programme Categories	學科類別表
Student Numbers (Full-time Equivalent)	學生人數 (相當於全日制的學生人數)
00 Approved Student Number Targets of UGC-funded Programmes by Level of Study and University	按修課程度及大學劃分的教資會資助課程的核准學生人數指標
01 Approved Senior Year Intake Places (Full-time Equivalent) of UGC-funded Undergraduate Programmes by University and Programme	按大學、課程劃分的教資會資助學士學位課程的高年級學生核准收生學額 (相當於全日制人數)
02 Student Admissions of First-year-first-degree Places of UGC-funded Programmes	教資會資助課程的第一年學士學位課程的入學人數
03 Student Enrolment by University and Level of Study	按大學及修課程度劃分的就學人數
04 Student Enrolment by Broad Academic Programme Category	按主要學科類別劃分的就學人數
05 Student Enrolment by University, Level of Study, Mode of Study and Academic Programme Category	按大學、修課程度、修課形式及學科類別劃分的就學人數
06 First-year Student Admissions by University, Level of Study, Mode of Study and Academic Programme Category	按大學、修課程度、修課形式及學科類別劃分的第一年學生入學人數
07 Non-local Student Enrolment by University, Level of Study, Broad Academic Programme Category and Mode of Study	按大學、修課程度、主要學科類別及修課形式劃分的非本地學生就學人數
08 Students Who Discontinued Their Studies by Level of Study, Mode of Study and University	按修課程度、修課形式及大學劃分的終止學業的學生人數

Student Numbers (Headcount)	學生人數 (人數)
01 Student Enrolment by University, Level of Study, Mode of Study and Sex	按大學、修課程度、修課形式及性別劃分的就學人數
02 Student Enrolment by University, Level of Study, Mode of Study and Academic Programme Category	按大學、修課程度、修課形式及學科類別劃分的就學人數
03 Student Enrolment by Broad Academic Programme Category and Sex	按主要學科類別及性別劃分的就學人數
04 First-year Student Admissions by University, Level of Study, Mode of Study and Academic Programme Category	按大學、修課程度、修課形式及學科類別劃分的第一年學生入學人數
05 First-year Student Admissions by Level of Study, Broad Academic Programme Category and Sex	按修課程度、主要學科類別及性別劃分的第一年學生入學人數
07 Non-local Student Enrolment by University, Level of Study, Broad Academic Programme Category and Mode of Study	按大學、修課程度、主要學科類別及修課形式劃分的非本地學生就學人數
08 Non-local Student Enrolment by Level of Study and Sex	按修課程度及性別劃分的非本地學生就學人數
09 Non-local Student Enrolment by University, Level of Study, Place of Origin and Mode of Study	按大學、修課程度、原居地及修課形式劃分的非本地學生就學人數
10 Non-academic Information of First-year Student Admissions	第一年入學學生的非學術性資料
11 Non-academic Information of First-year Student Admissions by University	按大學劃分的第一年入學學生的非學術性資料
Graduate Numbers	畢業生人數
01 Graduates by University, Level of Study, Mode of Study and Academic Programme Category	按大學、修課程度、修課形式及學科類別劃分的畢業生人數
02 Graduates of Undergraduate Programmes by Exit Qualification	按學位等級劃分的學士學位課程的畢業生人數
03 Graduates by Level of Study, Broad Academic Programme Category and Sex	按修課程度、主要學科類別及性別劃分的畢業生人數
05 Average Annual Salaries of Graduates of Full-time Programmes who were in Full-time Employment	已全職工作的全日制課程畢業生的平均年薪
06 Employment Situation of Graduates of Full-time Programmes by Level of Study	按修課程度劃分的全日制課程畢業生的就業情況
07 Employment Situation of Graduates of Full-time Undergraduate Programmes by University	按大學劃分的全日制學士學位課程畢業生的就業情況



Staff Numbers (Full-time Equivalent)	職員人數 (相當於全職人數)
01 Staff Number by Source of Salary Funding, Staff Grade, Mode of Employment and University	按薪金的資金來源、職級、受聘形式及大學劃分的職員人數
02 Staff Number by Source of Salary Funding, Departmental Cost Centre Group and University	按薪金的資金來源、部門成本中心組別及大學劃分的職員人數
03 Student-teacher Ratio by Departmental Cost Centre Group	按部門成本中心組別劃分的學生對教師的比例
04 Number of Academic Staff Leaving by Mode of Employment and University	按受聘形式及大學劃分的離職教學人員人數
05 Research Related Staff by Departmental Cost Centre Group and Staff Grade	按部門成本中心組別及按職級劃分的與研究有關的職員人數
06 Student-teacher Ratio by University and Departmental Cost Centre Group	按大學及部門成本中心組別劃分的學生對教師的比例
Staff Numbers (Headcount)	職員人數 (人數)
01 Staff Number by Source of Salary Funding, Staff Grade, Mode of Employment and University	按薪金的資金來源、職級、受聘形式及大學劃分的職員人數
02 Staff Number by Source of Salary Funding, Departmental Cost Centre Group and University	按薪金的資金來源、部門成本中心組別及大學劃分的職員人數
03 Staff Number by Source of Salary Funding, Departmental Cost Centre Group and Sex	按薪金的資金來源、部門成本中心組別及性別劃分的職員人數
04 Academic and Research Staff with Salaries Wholly Funded from General Funds by Staff Grade, Sex and University	按職級、性別及大學劃分的以綜合撥款支付全部薪金的教學和研究人員人數
Grants/Finance	補助金 / 財政
01 Grants for UGC-funded University	教資會資助大學的補助金
02 Grants for UGC-funded Universities as a whole	教資會資助大學整體的補助金
03 Expenditure of UGC-funded Universities as a whole	教資會資助大學整體的開支
04 Average Student Unit Cost by Level of Study	按修課程度劃分的平均學生單位成本
05 Average Student Unit Cost by Level of Study, Academic Programme Category and Teaching/ Research Cost	按修課程度、學科類別及教學 / 研究開支劃分的平均學生單位成本



Research Projects	研究項目
01 Summary of Statistics on General Research Fund	優配研究金撥款一覽表
02 Summary of Funding for New Research Grant Projects	各大學新增研究項目撥款摘要
03 Summary of Funding for On-going Research Grant Projects	各大學進展中研究項目撥款摘要
04 Summary of Funding for New Research Contract Projects	各大學新增合約研究項目撥款摘要
05 Summary of Funding for On-going Research Contract Projects	各大學進展中合約研究項目撥款摘要
06 Research Outputs by Broad Subject Area and University	按學科及大學分項的研究成果
07 Research Outputs by University and Type	各大學按研究作品類別劃分的研究成果
08 Research Outputs by University and Research Output Category	各大學按研究作品種類劃分的研究成果